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ایجاد و توسعه بستر های لازم دولت  الکترونیک و به ویژه 
ایجاد ربات ها در شبکه های مجازی ارتباطی یک امر مهم 
است. اینکه امروزه بتوانیم فناوری و آی تی را به خدمت 
گرفته و خدماتی که امکان ریسک و تقلب پایین دارند را از 
این طریق به مردم ارائه دهیم کار بسیار خوبی است. در دنیا 
نیز این روش بسیار مرسوم است و معمولا در سطح کشوری 
استفاده می شود. نکته حائز اهمیت آن است که ما بتوانیم 
به صورت همزمان ربات یا نرم افزاری با کارایی بالا طراحی 
کنیم و امکان نفوذ و هک این نرم افزارها را به حداقل و 
صفر برسانیم. بسیاری از نرم افزارهای تولیدی در ایران از 
نظر امنیتی با مشکل و ایراد مواجه اند و در صورتی که این 
نگرانی را بتوان رفع کرد. استفاده از نرم افزارها و ربات های 
وطنی برای تسریع در ارائه خدمات بسیار راه حل مناسبی 
است اما در حال حاضر بهتر است آنها در مسائلی غیرمادی 
استفاده شوند، زیرا در غیر این صورت امکان سوءاستفاده 
هکرها از اطلاعات درون آنها افزایش می یابد. در حال 
حاضر سازمان های بانکی در صورتی مجاز به استفاده از این 
ربات ها هستند که از نظر تامین امنیت اطلاعات مشتریان 
خود تاییدیه های بسیاری اخذ کرده باشند. البته در حال 
حاضر دانشکده ها و پژوهشکده های بسیاری در حوزه 
آی تی پژوهش هایی در زمینه ارتقای امنیت استفاده از این 
ربات ها و شبکه های مجازی انجام می دهند. بعد از ترمیم 
و ارتقای امنیت استفاده از این ربات ها و شبکه ها می توان 
به مردم اطمینان های لازم را در زمینه بهره مندی از آنها 
در سیستم بانکی کشور داد. توسعه شبکه های اجتماعی 
داخلی تا میزان زیادی به توسعه دولت الکترونیک کمک 
می کنند اما پیاده سازی دولت الکترونیک در شبکه های 
اجتماعی خارجی چندان موفقیت آمیز نیست و در حال 
حاضر قراردادن اطلاعات امنیتی و بانکی به دلیل عدم 
تامین امنیت اقدامی نادرست است. سال هاست که دولت ها 
تلاش دارند با توسعه دولت الکترونیک هزینه های دولتی را 
کاهش دهند و امروزه بخش های آموزش، سلامت، اشتغال 
و دورکاری از طریق اینترنت در حال توسعه است. محیط 
زیست از این طریق کنترل و مدیریت می شود، امنیت کشور 
تا حدودی مدیون دولت الکترونیک است و راه جلوگیری 
از فساد و اختلاس های مالی توسعه دولت الکترونیک و 
مدیریت امور در فضای  مجازی است. امروز کشورهایی که 
دارای دولت الکترونیک قوی هستند در مقابله با فسادهای 
اداری موفق ترند و کشورهایی که از نظر دولت الکترونیک 
رتبه پایین تری دارند از فساد مالی و اداری بیشتری رنج 
می برند. راه حل نهایی و نجات بسیاری از کشورها از 
بحران ها و فسادهای اداری توسعه دولت الکترونیک است. تا 
ده سال آینده فعالیت های اداری با روش الکترونیکی انجام 
می شوند. تمام کشورهای دنیا در حال حاضر روی روش های 
ساده استفاده از امکانات و نرم افزاهای الکترونیکی پژوهش 
 می کنند و چند سال است که شعار»هر سرویس ، یک 
کلیک« مطرح است. تکنولوژی اپراتورهای همراه اول، تلفن 
ثابت و اینترنت کشور مطابق با تکنولوژی روز دنیاست و 
قابلیت لازم را داریم و فقط باید کاربری آنها را توسعه داد، 
در میان مردم در زمینه استفاده از آنها فرهنگسازی کرد 
و روی جنبه های حقوقی و امنیتی این امکانات بیشتر کار 

کرد. 

دولت الکترونیک از رویا تا واقعیت 

روی خط آرمان ملی

          88760176                                              
سهام عدالت

با اینکه اعلام کردند سود سهام عدالت برای کسانی که 
شماره حساب را جدید ویرایش کرده اند واریز می شود ولی هنوز 
سودی برای من واریز نشده است. از مسئولان تقاضا داریم که 
اطلاع رسانی دقیق کنند تا ما هم بدانیم چه زمانی برایمان قرار 

است سود واریز شود و سرگردان نشویم. 
روشندل از تهران 

وام ودیعه مسکن
وام ودیعه مسکن ۱۴۰۱ چه زمانی به بانک ها ابلاغ می شود و 
چرا درصد وام را ۱۸ درصد در نظر گرفتند. مگر نه اینکه قرار بود 

این وام کمکی به مستاجران باشد؟!
محمدی از تهران 

کمبود روغن خودرو
من یک اتو سرویس کار هستم و روغن خودرو تعویض می کنم 
ولی به دلیل نبود روغن خودرو از اول اسفند ماه تا الان مغازه ام 
تعطیل است. چرا روغن خودرو نیست؟ از مسئولان تقاضا داریم 

که به مشکلات ما هم رسیدگی کنند. 
یک شهروند از اسلامشهر

کیفیت غذای دانشجویی 
بعضا در بعضی از خبرها دیده شده است که کیفیت غذای 
دانشگاه ها بد بوده و دانشجویان دچار مسمومیت غذایی  شده اند. 
چرا باید کیفیت غذای دانشجویی پایین باشد که تعداد زیادی 
دانشجو دچار مسمومیت شوند آیا مسئولان وزارت بهداشت 

نظارتی بر روی غذای دانشجویان ندارند؟!
جمعی از دانشجویان از تبریز

کلید سوالات کنکور
هر سال کلید سوالات کنکور یک روز بعد از کنکور اعلام 
می شود ولی امسال هنوز کلید سوالات کنکور ارشد منتشر نشده 
است از مسئولان تقاضا داریم که به این موضوع رسیدگی کنند. 
حسنی از تهران 

 فرزاد فلاحیان 
مدیر حوزه کسب و کار 

یـــادداشـــت

حتی تصور این موضوع که این بانوی آبادانی، 
در یک لحظه شش عزیز خود را از دست داده، غیر 
قابل تصور است؛ غمی که مردم ایران درک کرده 
و روزها از فاجعه فروریختن ساختمان متروپل، 
همچنان مردم با آبادانی ها ابراز همدردی می کنند و 
عکس و فیلم ها در شبکه های اجتماعی از کودکان و 
زوج های جوانی که در مدت چند ثانیه قربانی رانت 
و رشوه شده اند، داغی بزرگ بر دل میلیون ها نفر 
گذاشته است. همه مسئولان از تخلفات آشکار و 
حتی ساخت ساختمان بدون پروانه ساخت سخن 
می گویند و حتی رهبر معظم انقلاب نیز دستور 
پیگیری و برخورد با متخلفان را صادر کردند. 
فرماندار آبادان در مصاحبه با صدا و سیما گفته است: 
»متروپل پروانه ساخت نداشت اما طبقه همکف آن 
درحال بهره برداری بود. ۵ شهردار قبلی و شهردار 
فعلی آبادان بازداشت شده اند و افراد دیگری هم 
که در این فضا دخیل بوده اند، بازداشت شده اند.« 
با این وجود غم و ناراحتی این مردم، قابل درک 
است و کافیست که یک لحظه خود را جای مردی 
بگذارید که ناامیدانه و سرگردان در میان خرابه ها و 
ویرانه های متروپل، برادرش را در زیر آوار با گریه 
صدا می زند و زیر هر سنگی را جست وجو می کند 
تا شاید صدایی از برادرمفقود شده اش بشنود.   
همچنین تصویر دردناک دیگر، عکس های مربوط 
به افتتاحیه کافی شاپ متروپل است و مریم و رامین 
در دی ماه سال گذشته کافه مری را در ساختمان 
متروپل افتتاح کرده بودند، همانجا به مزارشان 
تبدیل شد. خانواده آنها امیدوار به زنده بودنشان 
بودند، اما مسئولان امداد و نجات اعلام کردند که 
»بعد از ۴۸ ساعت با تونل زدن به کافه رسیدیم و 
متأسفانه این زوج  جان باخته اند.« همچنین عکسی 
از عروسک خرس قرمز، در میان خربه های متروپل، 
نمایی دردناک از این فاجعه است. بنا به گفته، یکی 
از اقوام »میترا و ملیکا صالحیان پور« خواهران 

۱۴ و ۱۱، ساله که در این حادثه جانشان 
را از دست دادند: »روز حادثه ملیکا   و 
میترا نوبت دندانپزشکی داشتند. مطب 
دندانپزشکی کنار ساختمان متروپل 
واقع شده بود. پایین ساختمان متروپل 

یک ردیف بستنی فروشی و کافه 
است. وقتــــی جراحی 
دندان شان تمام می شود 
مادرشان بــه این دو 
دختربچــــه می گوید 
تا شما بروید و بستنی 

بخورید من هم داروهای تان را می گیرم. همین که 
آنها را می گذارد و می رود چند ثانیه بعد هنوز پایش 
به داروخانه نرسیده با چشم های خودش می بیند 
که ساختمان بر سر دو دخترش خراب می شود. قبل 
از اینکه به مطب دندانپزشکی بروند از بازار نزدیک 
خیابان امیری برای جشن تولد برادر کوچک شان 
که فردای روز حادثه بود یعنی 3 خرداد ماه، یکسری 
وسایل مربوط به جشن تولد خریداری می کنند که 
این خرس هم کادوی تولد برادرشان بود. همچنین 
یکی دیگر از اتفاقات دردناک  دیگر، مویه های زنی در 
کنار آوار متروپل است. امدادگران می گویند بی وقفه 
در جست وجو است. او گفته است: »برادرم، عزیزم، 
هفت روز است زیر این آوار است. در متروپل کناف 
نصب می کرد که متروپل آوار شد. تمام امیدم این 
است که هنوز نفس داشته باشد. شاید زنده باشد، 

شاید اثری از او یافتیم، عزیز جانم است.«
  حداقل 38 نفر زیر آوار هستند 

اینها فقط چند روایت دردناک از فاجعه ای است 
که داغ بزرگی بر دل میلیون ها ایرانی گذشته و 
با بیرون کشیدن هر جسد از زیر آوار، داغ مردم 
تازه تر می شود. شاید در روزهای نخست مردم با 
دعا خواندن در اطراف ویرانه های متروپل، امید 
این را داشتند که عزیزانشان از زیر آوار سالم بیرون 
بیایند، اما حالا و پس از گذشت هشت روز، این امید، 
به مویه ها و عزاداری مردم با سنج و دمام در اطراف 
شاهکار هلدینگ عبدالباقی، تبدیل شده است. 
در این رابطه تعداد افرادی که زیر آوار مانده اند، 
آمارهای متفاوتی بیان می شود، اما آنطور که صادق 
خلیلیان، استاندار خوزستان گفته است: »بنا به 
اعلام خانواده ها، 3۸ نفر همچنان مفقود هستند و 
تاکنون پیکر 3۱ نفر از زیر آوار خارج شده که سه 
پیکر مجهول الهویه هستند.« با این حال یکی از 
افرادی که در آنجا حضور دارد، گفته است: »تعداد 
زیادی از کارگران هنوز جسدشان پیدا نشده و زیر 
آوارهستند. اکثر کارگرانی که در متروپل 
مشغول به کار بودند از اقوام یک خانواده 
بودند. الان اوضاع طوری شده که بوی 
تعفن اجسادی که زیر ساختمان دفن 
شدند در محل حادثه می پیچد. حتی 
دوستان ما که برای کمک در صحنه حاضر 
شده بودند هیچ گونه تجهیزاتی 
نداشتند . فقط امیدواریم 
با این افـــراد برخورد 
قانونی شود که دوباره 
اتفاق مشابه تکرار نشود. 

تعداد زیادی در وقوع این حادثه دست داشتند.«
  هزاران متروپل وجود دارد 

اما سوال اینجاست که برای تسکین داغ مردم 
چه باید کرد؟ یک جامعه شناس باور دارد که آوار 
متروپل، آوری از فساد، رشوه، رانت  است و این 
امر، داغ حادثه را دردناک تر می کند. امیر محمود 
حریرچی در گفت وگو با »آرمان ملی« می گوید: 
»مردم ایران که شاهد هستند، متروپل یک گوشه 
کوچک از ساخت و سازهایی است که در کشور انجام 
می شود و هر لحظه ممکن است عزیزان آنها نیز 
قربانی اینگونه اتفاقات شوند، با مردم آبادان بیشتر 
همدردی می کنند. از سوی دیگر مردم در انتظار 
محاکمه عاملان اصلی ساخت چنین مجتمعی 
هستند، در صورتی که در حوادث مشابه فقط چند 
فرد، زیردستی، مقصر اصلی جلوه داده شد. مگر با آن 
مهندسی که پروژه سد گتوند را اجرا و آب شیرین 
را تبدیل به آب شور کرد، برخوردی صورت گرفت؟ 
همچنین در همان ساعت اولیه حادثه گزارشگر 
تلویزیون اعلام می کند که فقط چند نفر در این 
حادثه دچار جراحت جزئی شده اند، اما در پشت آن 
گزارشگر خانم، صدای شیون زنی به گوش می رسد 
که احتمالا مادر »میترا و ملیکا صالحیان پور« بود.« 
  داغی که با مجازات مسببان اصلی آرام 

می گیرد 
وی در ادامه صحبت هایش به مرگ مشکوک 
مالک ساختمان متروپل اشاره می کند که مردم 
هنوز این امر را باور نکرده اند و معتقد است تا جسد 
او، توسط مردم شناسایی نشود، این داغ وجود دارد، 
او همچنین می گوید: »ماجرای کشف جسد حسین 
عبدالباقی و گریه های برادرش روبه روی دوربین 
صدا و سیما، نمک بر زخم مردم بود. چطور جسد 
او که قابل شناسایی نیست با آزمایش ژنتیک و دی 
ان ای، شناسایی می شود! اما کسی نمی گوید که از 
چه زمانی علم آنقدر پیشرفت کرده که در مدت 
کمتر از 2۴ ساعت، می  توان جواب آرمایشات دی 
ان ای و ژنتیکی مشخص شود!  مردم از سوی دیگر 
برای نجات یا بیرون کشیدن جنازه همسایه ها یا 
همشهریانشان به دنبال آنها هستند. تا زمانی که 
مسببان اصلی این حادثه شناسایی و مجازات نشوند، 
داغ این مردم تازه است.  مردم فقط اینگونه آرام 
می شوند که که مسببان این فاجعه به اشد مجازات 
برسند. افرادی مانند عبدالباقی و دیگر کسانی که در 
این ماجرا نقش داشتند، مفسد فی الارض هستند. 
آبادان تنها نیست. من بر این باورم که تنها راه 

تسکین مردم، مجازات عاملان این جنایت است. 

آرمان ملی-  وحید استرون: چند دقیقه پس از فروریختن ساختمان متروپل آبادان، یکی از خبرگزاری ها تصویری از چهره مغموم زنی 
منتشر کرد که دو دستش را روی سرش گذاشته و در حالتی شوک آور به ویروانه های متروپل خیره شده بود. چند روز بعد مشخص شد 
که این زن، فوزیه جلالیان پرستاری است که با جانفشانی های خود و همکارانش در دوران کرونا، جان چندین نفر را نجات داده ، اما در 

آن لحظه نظاره گر سرنوشت شوم همسر، دو پسر و دو دختر خردسالش و برادرزاده همسرش است.

 متروپل با تخلف 
ساخته شده است

وزیر کشـــــور با بیان اینکه در 
ساختمان متروپل تخلف بزرگی انجام 
شده است، گفت: ساخت این ساختمان 
از سال ۱3۹۶ آغاز شده و چند سال 
در حال ساخت بوده است. اشکالاتی 
در دوره قبلی درباره این ساختمان 
گزارش شده، اما به این گزارش ها توجه 
نشده است. احمد وحیدی افزود: در 
این ساختمان پیچیدگی های مختلفی 
وجود داشت؛ یکی از پیچیدگی ها از 
حیث وجود سازه های ناامن در اطراف 
ساختمان بود. در عین حال محیط 
بسیار محدود بود و به همین دلیل 
ناچار شدیم چند خانه را که متعلق به 
مردم بود، خراب کنیم تا محور جدیدی 
باز کنیم تا بتوانند دسترسی بهتری 
به محل پیدا کنند. زیرا حوزه بسیار 
محدود بود. از طرفی هم مردم در محل 
بودند و باید حدود ۱۵۰ متر تخلیه 
می شد که تخلیه کردن مردم باتوجه 
به اینکه زندگی و امکانات شان در آنجا 

بود، کار مشکلی بود. 

تا سه ماه آینده موج 
کرونا نخواهیم داشت

دبیر کمیته علمی کشوری کرونا 
بینی های  پیش  اساس  بر  گفت: 
متخصصان به نظر می رسد تا سه 
ماه آینده موج جدیدی از کرونا و 
افزایش چشمگیری در ابتلا به این 
بیماری نداشته باشیم و پیش بینی 
موج جدید کرونا در فصول سرد سال 
برای کشور، سخت و دشوار است. 
امروز  افزود:  حمیدرضا جماعتی 
آخرین وضعیت کرونا در جهان و 
ایران در جلسه کمیته علمی بررسی 
و مشخص شد که در حال حاضر در 
آسیا و اروپا، موارد ابتلا به کرونا و مرگ 
و میر ناشی از آن، ثابت و رو به کاهش 
است در حالی که در برخی کشورهای 
آفریقایی و آمریکایی، شاهد افزایش 
ابتلا به زیرسویه های امُیکرون مانند 
BA۴ و BA۵ هستیم. وی خاطرنشان 
کرد: مطالعات مختلف نشان داده اند 
که اثربخشی انواع واکسن ها در مقابله 
با امُیکرون نسبت به سایر واریانت های 
قبلی، مقداری کاهش یافته اگرچه 
در  واکسیناسیون  اثر  بیش ترین 
کاهش مرگ و میر و بستری بیماران 
در بیمارستان ها بوده و هدف ما نیز 

همین بوده است. 

آرمان ملی: با گذشت دو هفته از شیوع آبله 
میمون حالا تعداد مبتلایان به این ویروس، 
حدود 3۰۰ نفر رسید و طبق آخرین آمار 
وزارت بهداشت ۹ مورد مشکوک از این بیماری 
ویروسی در کشور شناسایی شده که نتایج 
تست های پی سی آر ۵ مورد مشکوک به آبله 
میمون منفی قطعی درآمد. همچنین به گفته 
معاون بهداشت، برای بقیه موارد نیز منتظر 
پاسخ آزمایش هستیم و الان هیچ مورد ثابت 
شده آبله میمون در کشور نداریم. همچنین وزیر 
بهداشت عصر روز شنبه در حاشیه جلسه کمیته 
اقدام مشترک تنظیم بازار استان اردبیل، در 
جمع خبرنگاران اعلام کرد که موارد مشکوک 
آبله میمون برای آزمایش به انستیتو پاستور 
ارسال شده و تاکنون هیچ موردی از تشخیص 
این بیماری در کشور گزارش نشده است. دکتر 
بهرام عین اللهی تأکید کرد که مراقبت های 
مرزی برای شناسایی آبله میمون توسط 
کارشناسان بهداشتی افزایش یافته و با توجه 
به اینکه زیرساخت های کشور در حوزه تولید 
واکسن و پیشگیری از بیماری های ویروسی 
به دلیل پاندمی کرونا تقویت شده است تجربیات 
زیادی برای پیشگیری و مقابله با هر ویروسی در 
کشور فراهم است. دکتر کمال حیدری دیروز 
در نشست خبری با اصحاب رسانه با بیان اینکه 
آبله میمون را بزرگ نمایی نکنید گفت: تب، 
سردرد، بی حالی و غیره از علائم آبله میمون 
است و کشنده نیست. از طرفی در حال حاضر 
بخش های دولتی و خصوصی در زمینه آبله 
میمون آموزش داده شده اند و ۸۵ درصد از 

افرادی که واکسن زده اند در برابر این بیماری 
ایمن هستند. حساسیت ها نسبت به واکنش 
سریع و شناسایی بهنگام ویروس آبله میمون 
در روزهای گذشته شدت گرفته است. دبیر 
ستاد توسعه زیست  فناوری ریاست جمهوری 
نسبت به نگرانی های ایجاد شده مبنی بر لزوم 
ثبت سفارش واکسن آبله از سوی ایران تأکید 
کرده است که اگر نیاز به تزریق واکسن آبله علیه 
ویروس آبله میمون مجددا به وجود  آید، باید از 
چند ماه قبل ثبت سفارش تولید آن صورت 
گیرد. قابلیت تولید واکسن آبله در کشور وجود 
دارد اما 3 تا ۶ ماه زمان نیاز دارد تا به تولید در 
حجم انبوه برسیم. دکتر مصطفی قانعی در 
گفت وگو با ایسنا، درباره واکسیناسیون آبله و 
احتمال نیاز به تزریق مجدد آن به دلیل مشاهده 
مواردی از آبله میمونی در دنیا، گفت: بر اساس 
اخبار منتشر شده معمولا کسانی که پیش تر 
واکسن آبله را تزریق کرده اند تا ۸۵ درصد نسبت 
به این ویروس ایمنی خواهند داشت؛ اما نکته 
مهم این است که واکسیناسیون عمومی زمانی 
انجام می شود که همه گیری بیماری پیش آید؛ 
درحالی که اکنون سازمان بهداشت جهانی 

یا سایر نهادهای بهداشتی مهم، توصیه ای به 
تزریق همگانی واکسن آبله در هیچ کجای 

دنیا نداشتند. 
  اپیدمی ویروس آبله میمون بعید است

با همه اینها در روزهای گذشته انعکاس 
تصاویر ضایعات پوستی افراد مبتلا به آبله 
میمون و مسری بودن این ویروس بازپدید 
به نگرانی های زیادی در بین مردم دامن زده 
است. ترس ناشی از همه گیر شدن این بیماری، 
تزریق واکسن آبله و چگونگی انتقال ویروس 
و میزان بستری و مرگ و میر آن موج تازه ای 
را در شبکه های اجتماعی ایجاد کرده است. 
دکتر رودگری در پاسخ به اینکه برخی افراد با 
بیان اینکه از کجا بدانیم آیا واکسن آبله تزریق 
کرده اند یا خیر؟ عنوان می کند: اولا بیماری و 
واکسن آبله مرغان ربطی به آبله میمون ندارد. 
آبله در سال ۱۹۸۰ میلادی در جهان ریشه کن 
شد یعنی احتمالا افرادی که از سال ۱3۵۹ به 
بعد در ایران به دنیا آمدند برای آبله مایه کوبی 
نشدند. در سابقه واکسن آبله )متولدین ایرانی 
پیش از ۱3۵۶( دلیل مصونیت قطعی در تقابل 
بیماری آبله میمون نیست اما ممکن است اگر 
اثری از ایمنی آن مانده باشد، یا پیشگیری کند 
یا باعث تخفیف علائم شود. البته ممکن است 
واکسن در طول زمان بی اثر نیز شده باشد. مردم 
از مراجعه به داروخانه ها و کلینیک ها و مراکز 
بهداشت برای تهیه واکسن آبله خودداری کنند، 
چراکه واکسن آبله جز در تعداد انگشت شماری 
از کشورها موجود نیست که آن هم برای موارد 

خاص و محدود به کار می رود. 
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آغاز اصلاح و حذف 
مطالب درسی 

وزیر آمـــوزش و پرورش اظهار 
کرد: تحول در آموزش و پرورش به 
معنای هدایت دانش آموزان به سمت 
مهارت های زندگی و شغلی است. 
یوسف نوری در خصوص نحوه آموزش 
مدارس دولتی و استقبال خانواده ها از 
این مدارس بیان کرد: متأسفانه ورود 
به دانشگاه خوبی نداریم، لذا ۸۰ درصد 
رتبه ها در تمام گروه های آموزشی 
به مدارس خاص دولتی اختصاص 
دارد. وی تصریح کرد: برخی از مطالب 
کتاب های درسی کاربردی نیستند و 
نیاز به اصلاح یا حذف دارند. مطالب 
کتاب های درسی باید به گونه ای 
باشد که برای دانش آموزان سواد 
چندجانبه را به همراه داشته باشد تا 
آنها را به مسئولیت اجتماعی برساند، 
لذا باید با بررسی دقیق صاحب نظران 
و متخصصان، مطالب صرفا حفظی 
و غیرکاربردی کتاب های درسی که 
در زندگی آینده دانش آموزان هیچ 
تأثیری ندارد، از کتاب های درسی 

حذف کنیم. 

قانون جامع میراث فرهنگی 
ضمانت اجرایی دارد

آرمان ملی: معاون میراث فرهنگی گفت: 
متأسفانه گرفتاری هایی داریـــم و بودجه ما 
کفاف احیای عمارت مسعودیه را نمی دهد، 
به همین جهت تلاش داریم تا با کمک 
انجمن خیرین میراث، نهضتی همچون 
خیرین مدرسه ساز راه بیندازیم تا وضعیت 
آثار تاریخی بهبود پیدا کند. علی دارابی 
در خصوص قانون جامع میراث فرهنگی 
اظهار کرد: ویراست نهایی لایحه تشکیل 
وزارت میراث در ۱۰۰ ماده نهایی شده و 
همه بخش های سه گانه میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی در آن دیده 
شده است. یکی از خلاء های موجود در نظر 
نگرفتن یگان حفاظت بود که در این لایحه 

به آن توجه شده است. 

۸ هزار مرگ مغزی در سال 
ایسنا: مدیرعامل انجمن اهدای عضو 
ایرانیان با تاکید بر متفاوت بودن کما با مرگ 
مغزی، گفت: همه باید سعی کنند تا مردم 
تفاوت مرگ مغزی و کما را متوجه شوند و 
به این باور برسند که مرگ مغزی با کما 
تفاوت دارد و در مرگ مغزی امکان برگشت 
افراد وجود ندارد. کتایون نجفی زاده افزود: 
سالانه بین ۵ تا ۸ هزار مرگ مغزی در کشور 
داریم که معمولا نیمی از آنها قابلیت اهدای 
عضو دارند که حدود 3۰۰۰ نفر است و از 
این تعداد یک سوم شان معمولا به اهدای 
عضو می رسند. شایع ترین علت مرگ مغزی 
تصادفات و حوادث بوده و شایع ترین سن آن 

هم بین 2۰ تا ۴۰ سال است. 

اولتیماتوم شورا به شهرداری 
ایسنا: رئیس کمیسیون شهرسازی 
شورای شهر تهران از اولتیماتوم یک 
به  برای  شهرداری  به  شورا  هفته ای 
روزرسانی اطلاعات و اسامی ساختمان های 
ناایمن و انتشار لیست در سامانه شفافیت 
خبر داد. مهدی عباسی گفت: در این نامه 
که در مورد ایمن سازی ساختمان های 
پرخطر و لزوم آگاهی شهروندان بود تأکید 
کردیم که لیست ۱2۹ ساختمان بسیار 
پرخطر شهر تهران در سامانه شفافیت 
ظرف مدت یک هفته منتشر شود. از 
شهرداری خواستیم که ساختمان ها را با 
اولویت تعداد مراجعین، اهمیت بنا و موارد 
خطرآفرین به روزرسانی کند و آخرین 
تدابیر ایمنی صورت گرفته قبل از انتشار 

مدنظر قرار گرفته شود. 

 129 ساختمان مورد تایید 
ما نیست 

تسنیم: سرپرست سازمان آتش نشانی 
تهران درباره انتشار لیستی از اسامی و 
آدرس ۱2۹ ساختمان ناایمن و پرخطر 
در تهران گفت: لیست منتشر شده به هیچ 
عنوان مورد تایید سازمان آتش نشانی تهران 
نیست و غیرمعتبر است و هیچ ارتباطی نیز 
با سازمان آتش نشانی تهران ندارد. قدرت ا... 
محمدی افزود: اما این عدم تایید معنایش 
این نیست که تمام ساختمان هایی که 
نامشان در این فهرست آمده، ایمن هستند 
و ممکن است ساختمان های ناایمن هم در 

این لیست باشد. 

 تکذیب خبر 
کاهش ساعات کاری ادارات 

آرمان ملی: اداره کل روابط عمومی و 
امور بین الملل استانداری تهران با صدور 
اطلاعیه ای خبر منتشره مبنی بر کاهش 
درخواست ساعـــات کاری دستگاه های 
اجرایی در استان تهــران را تکذیب کرد. 
در متن این اطلاعیه آمده است: خبر ابلاغ 
دستور استاندار تهران  مبنی بر کاهش 
ساعات کاری ادارات استان با هدف صرفه 
به هیچ وجه  انرژی  در مصرف  جویی 
صحت نداشته و این درخواست در مرحله 
بررسی کارشناسی است و در صورت ابلاغ 
این دستور قطعا این موضوع از طریق 
خبرگزاری های رسمی به اطلاع عموم 

شهروندان استان تهران خواهد رسید. 

 مرگ سالانه ۶۰ هزار نفر 
با دخانیات

آرمان ملی: معاون بهداشت وزارت 
بهداشت با بیان اینکه ایران در حوزه مالیات 
بر مواد دخانی تقریبا جزو آخرین کشورها 
است، گفت: سالانه ۶۰ هزار نفر با دخانیات 
در ایران دچار مرگ زودرس می شوند. کمال 
حیدری افزود: عدم اطلاع از قوانین در 
مدرسه، در اصناف و... یکی از دلایل شیوع 
مصرف مواد دخانی در افراد زیر ۱۸ سال 
است. طبق بررسی که در سال ۱3۹۵ انجام 
شد، 3. ۴ درصد نوجوانان مصرف کننده 
سیگار بودند که در دختران 2. ۱ درصد و 
پسران ۴. ۸ درصد بوده است. ۵. ۷ درصد 
نوجوانان هم مصرف کننده قلیان بودند که 
۷. 3 درصد در پسران و ۴. 3 در دختران بوده 
است. آمار نشان می دهد دخترها به مصرف 

قلیان و سیگار روی می آوردند. 

*کارمند هلدینگ....
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